

Oktober lalu bila 15 orang pengikut suatu

menyerang dengan membauri buta Balai Polis Batu Pahat mencederakan 23 orang dan berakhir dengan kematian la-

mengejutkan tetapi kesedaran umat Islam ran sesat dan akibat ditimbulkannya.

Sehingga peristiwa tersebut, sikap orang awam Islam ialah sama ada menyanya, membenci kerana tidak mahu terlibat atau bimbang akibatnya, ataupun mengangapnya sepi sahaja.

Tetapi kejadian itu, selain mengemparkan dan menimbulkan kemarahan, juga buat pertama kalinya, membuka jalan kepada kutukan secara terbuka di semua terminal masuk juga kumpulan-kumpulan dakwah seperti Darul Aftakar. Sebelum itu yang sering mengkritik kegiatan tersebut adalah memberi berbagai gelaran seperti 'orang sesat', 'dakwah menyesong' dan sebagainya, ialah pemimpin-pemimpin kerajaan.

Amaran

Yang paling kerap memberi amaran mengenai sesat-kesabuk yang boleh ditimbulkan oleh ajaran dan kumpulan-kumpulan dakwah adalah Timbalan Menteri, Datuk Seri Dr. Mahathir Mohamad, sehingga ia telah memberi amaran mengangap beliau anti-Islam dan takutkan bahawa ajaran tersebut akan menggemparkan masyarakat. Tetapi beliau pernah memberi amaran bahawa ajaran tersebut sesat itu telah sampai ke peringkat yang boleh dihayati, dan periswasi di Batu Pahat 16 Oktober lalu membuktikan kebenarannya.

Kini, dengan kesedaran awam yang digegarkan oleh peristiwa tersebut, Kerajaan dan pihak-pihak berkuasa agama mempunyai kesempatan yang amat baik untuk membenters perkembangan ajaran sesat di negara ini. Datuk Sri Dr. Mahathir menghimbau kepada Kerajaan akan menyasat semua kumpulan-kelompok untuk memastikan mereka benar-benar menjalankan ajaran yang tulen dan bukannya berselindung di sebaliknyanya untuk kegiatan lain.

Kajian

Walupun menurut Perlembagaan, hal ehwal agama terletak di bawah bidang kuasa Kerajaan-keajaan negeri, tetapi, seperti yang dititikberatkan oleh Dr. Mahathir, Kerajaan Persekutuan boleh campur tangan dalam hal-hal yang menyangkut bidang undang-undang jenayah.

Kelmarin, Menteri Tan Sri Dato Dr. Yusof M. Yusof dan Menteri Datuk Haji Mohamad Nasir telah mengumumkan bahawa Kerajaan akan membuat kajian menyeluruh mengenai ajaran-ajaran yang menyesong, meliputi sifat dan sebab-sebabnya dan dibawa kepada Kabinet.

Tetapi sebarang hasil kajian itu diketahui, dan

Amara Bahayanya 'Membuat' Kenyataan

Oleh AMIR HAMZAH SHAMSUDDIN

jumlah pengaggar di sini mencajalah yang lebih

tidak akan wajar dilakukan orang ramai tidak dapat tidak tertanya-tanya mengenai beberapa perkara yang berkaitan dengan serangan ke atas Balai Polis Batu Pahat itu, terutamanya mengapa sekumpulan orang begitu terpengaruh sehingga mereka dia mempunyai kebolehan rohaniah yang luar biasa yang lebih

Menurut Tan Sri Dr. Abdul Jalil Hasebi, Pengarah Institut Dakwah PERKIM, sekurangnya terdapat sepuluh ajaran sesat ulama di negara ini, dengan cabang-cabang dan pancaran-pancarn keclanya yang lain.

Bahawa orang Melayu mudah terpengaruh dengan ajaran sesat begitu, menurut Dr. Yusof M. Yusof, Timbalan Naib Canselor Universiti Kebangsaan Malaysia (UKM) pula, bukanlah perkara baru, ia berlaku sejak mereka masih memeluk agama Islam lagi.

Orang Melayu, tegas beliau, amat mudah dipengaruhi oleh orang-orang yang mampu memulaukan ketokohan mereka dari segi kerohanian. Bagaimanapun sebuah sifat ini adalah sifat yang umum juga seluruh manusia, terutama pada ketika ketika mereka terketan.

Sifat inilah yang digunakan oleh pengang-pengang ajaran sesat itu, sama ada untuk kepentingan diri ataupun untuk mengahancurkan agama. Ketokohan rohani yang ditunjukkan oleh mereka tidak semestinya didapati dari amalan Islam, tetapi dari luar.

Dr. Yusof Nor menceritakan bagaimana orang-orang bukan Islam dalam Kurun Hijrah yang ketiga cuba mengahancurkan agama Islam mereka melalui ajaran sesat, dan kemudian menggunakan ajaran sesat ini mereka bagi menyelvekan akidala pengikut-pengikutnya.

Sesudah melujuk agama Islam, ahli-ahli shihr ini berpur-pura menyunjung unggu para Nabi dan kemudian melambungkan bendera lambang Islam untuk melindungi amalan shihr mereka. Amatyalah

Wujud dalam peristiwa serangan ke atas Balai Polis yang menyerang-penyang itu menggunakan jubah putih dan ayat-ayat Quran.

Sama ada Ismail Mohamad dan Ismail, pelarian Kampuchea yang menjaja ketuak kumpulan itu dan mengukir dirinya perjemua Imam Mahadi, mempunyai kebolehan shihr tidaklah dapat

dengan mudah dapat menggauli orang kampung. Tetapi, barinkah cubaan menkebolehan batinya di, pada Kadi Pekan itu, kali ini dia tidak menjampi air, sebaliknya membaca sesuatu sehingga seorang daripada pengikutnya jatuh pengan.

Itulah yang digunakannya sehingga berjaya mempengaruhi serorng imam dan bomoh, Arifin bin Mohd. Jailani, sehingga dia melakikan jawatan dan menjadi Imam dan amalan dan menjadikan kumpulan itu bermal sehingga jauh malam.

Bagaimana pun, buklumlah semua orang begitu mudah dapat dipengaruhi oleh lima segelintir orang kampung yang bersedia menyita tahu campur, walupun tidak menyendiri, bila mereka terangan, kecuali orang seperti Zaleha binti Haji Ahmad isteri bekas Imam Arifin Jailani sendiri.

Dakwaan

Beliau begitu benci kepada Nasir dan ajaran-ajarannya kerana kedatangannya telah mempuruk-purandakan keluarga isteri. Pada Zaleha tidak dapat mempercayai ajaran Nasir agama dengan rakyat biasa adalah antara cara berkesan mengelakkan orang ramai dari terpengaruh.

Menurut beliau, formati dalam jabatan agama di negeri-negeri, terutamanya di Pahang, adalah lebih percaya terhadap pendakwah-pendakwah sukrela. Beliau tentulah lebih maklum mengenai perkara ini, kerana selain seorang cendekiawan agama, beliau juga pernah menjadi Mufti Kerajaan yang sebenar.

Beliau juga meneringkan Nasir sebagai seorang merela bahawa orang sabil akan berlaku pada 30 Mei 1979. Nasir pula mengaku mesti seraja menjadi pengikutnya selepas itu. Hobi-an langsung dan segera dengan pengikutnya, dan hakikat tidak berakunya berkeinginan untuk menjadi pengikut ajaran sesat.

Jadi jelanjah pula bahawa kegeraan ber-tindak dan kemeraan



Ketua Polis Negara, Tan Sri Haniff Omar (tiri), melawat anggota-anggota polis yang cedera dalam serangan kumpulan ajaran sesat di Hospital Daerah Batu Pahat, baru-baru ini.

yang mengukir dirinya sebagai Imam Mahadi dapat dielakkan.

Demikian jugalah halnya mengenai ajaran-ajaran sesat itu sendiri. Seperti yang dijelaskan oleh Tan Sri Dr. Abdul Jalil Hasan, sekurang-kurangnya terdapat sepuluh ajaran sesat ulama yang berdaftar di negara ini. Daribnya ialah kaum cabang lain juga turut menular.

Tetapi bagaimanakah bentuk dan sifat ajaran itu? Apakah kesesatan yang disimpulkan? Program tidak begitu hebat menyanya ke-cual melialit beritaberita penyiasan dan pembicaraan tok guru atau pengikut-pengikutnya.

Berkembang

Mereka sepatutnya diberitahu sepenuhnya tentang ajaran sesat itu sendiri, agar segala penyelewengan yang supaya mereka dapat membezakan yang benar dari yang salah. Dengan peredaran itu mereka tidak akan mudah dipengaruhi lagi.

Bagaimana pun, Janjain bahawa Kerajaan akan membuat kajian menyeluruh mengenai ajaran-ajaran yang menyesong, meliputi sifat dan sebab-sebabnya dan dibawa kepada Kabinet.

Di samping itu, beberapa perkara yang sama-samar dan boleh bertukarkan adalah pengikut soal Imam Mahadi, patulah di-jelaskan dengan segera kepada orang ramai.

Semakin ramai umat Islam di sini sekarang yang mempercayai mengenai Imam Mahadi itu. Apakah Imam Mahadi ini benar-benar terdapat dalam ajaran Islam yang tulen? Penceraian yang lebih berkesan yang lebih berkesan, hasil kajian itu tidaklah terlampau sedikit dokumen-pula Kerajaan saja nanti.